
Žádost o poskytnutí informací  

Věc: mediální vyjádření Veřejného ochránce práv na Radiožurnálu– návštěva u pana 

prezidenta Zemana 

Vážení, 

ptám se na postupy Veřejného ochránce práv, a to na základě jeho rozhovoru v Radiožurnálu 

dne 28. října 2021. 

V rozhovoru JUDr. Křeček řekl „zdálo se mi vhodné, abych nejen jako starý přítel, ale také ze 

své funkce tam navštívil a zjistil ten rozsah, který mohu ve své kompetenci a kvalifikaci 

zjistit.“ 

Podle zákona o svobodném přístupu k informacím chci několik informací, kterého se týkají 

postupu JUDr. Křečka, který je jako veřejný funkcionář placen z daní občanů této země. 

Informace pošlete na email, z kterého byla tato žádost podána. 

BODY ŽÁDOSTI 

1. Informaci o přesném času (doba zahájení, doba ukončení) návštěvy Veřejného 

ochránce práv u pana prezidenta dne 25. 11. 2021 v nemocnici. 

2. Informaci, které ustanovení českých předpisů Veřejnému ochránci práv umožňuje 

dělat takové návštěvy u pacientů typu Prezident republiky v nemocnici. Zákon č. 

349/1999 Sb.  říká, že se „působnost nevztahuje na … prezidenta republiky“. 

3. Informaci, kdy byla vyhotovena a odeslána finální zpráva o návštěvě pana prezidenta 

v nemocnici dne 25. 11. 2021?  

4. Informaci v podobě písemné (závěrečné) zprávy o návštěvě nemocnice dne 25. 11. 

2021. 

5. Informaci, podle jaké metodiky při návštěvě pana prezidenta v nemocnici Veřejný 

ochránce práv postupoval? Prosím o její poskytnutí na email spolu s odpovědí. 

6. Informaci, na která práva (a jejich dodržování) se Veřejný ochránce práv soustředil při 

návštěvě nemocnice dne 25. 11. 2021, když pak došel k názoru, „že pan prezident není 

omezen na svých právech“. Prosím o přesné uvedení práv včetně odkazů na platné 

předpisy či mezinárodní právní závazky? 

7. Kolik návštěv na JIP českých nemocnic Veřejný ochránce práv udělal od roku 2000? 

8. Kolik návštěv na JIP českých nemocnic udělal osobně Veřejný ochránce práv JUDr. 

Stanislav Křeček od svého zvolení do funkce Veřejného ochránce práv? 

9. Kolik návštěv jiných ústavů, institucí a zařízení osobně učinil JUDr. Křeček ve funkci 

Veřejného ochránce práv anebo zástupce Veřejného ochránce práv (mám na mysli 

například věznice, psychiatrické léčebny, klokánky)? 

10. Informaci, jakou má Veřejný ochránce práv JUDr. Křeček kvalifikaci k návštěvě 

zařízení typu JIP a kontroly práv pacientů (informace o absolvovaném školení apod.) 

 

 

Děkuji za všechny informace. 




